

RCCSE中国核心学术期刊  
中国科学引文数据库来源期刊  
中文科技期刊数据库来源期刊

中国核心期刊（遴选）数据库来源期刊  
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

ISSN 1006-9690

第31卷 第4期  
Vol.31 No.4



# 中国野生植物资源

Chinese Wild Plant Resources

4  
2012

主管:中华全国供销合作总社  
主办:南京野生植物综合利用研究院



# 中国野生植物资源

第31卷 第4期 2012年8月 总第145期

## 目 次

### · 综 述 ·

菊三七属植物化学成分及药理作用的研究进展 ..... 朱柏任,濮社班,徐德然,等(1)

### · 研究报告 ·

木香薷精油最佳提取工艺的研究 ..... 朱广龙,赵挺,康冬冬,等(5)

海南普通野生稻原生境土壤养分状况研究 ..... 程宁宁,何美丹,李亚,等(10)

金樱子鞣质含量测定及其抗氧化提高生育力的实验研究 ..... 林芳花,彭永宏,沈翠霞,等(15)

超声辅助低水比提取无患子皂素工艺过程研究 ..... 赵丹青,苏肇秦,张卫明,等(18)

梔子果实成熟度对梔子苷含量积累的影响 ..... 朱文佩,刘丽华,李克和,等(23)

回归方程法测定紫荆叶面积的比较研究 ..... 张秀玲(25)

UPLC - UV 法测定不同产地青蒿中青蒿素的含量 ..... 向文,李琳,刘吉华(28)

海南黄灯笼椒与不同品种辣椒的辣椒素含量测定 ..... 李海龙,张俊清,赖伟勇,等(32)

四妙勇安汤改良后治疗心脑血管有效部位中总黄酮的含量测定 ..... 孙浩,王奇志,王鸣,等(35)

### · 资源研究 ·

合肥市野生地被植物种类构成研究 ..... 刘雪梅,张玲,汪天,等(38)

中国主要根茎类禾草资源及利用价值和相关研究 ..... 春亮,韩文军,那日苏(44)

香港西贡牛尾海邻近岛屿野生植物资源的初步研究 ..... 胡普炜,王美娜,邢福武,等(48)

拉丁美洲药用植物 ..... 袁昌齐,张卫明,冯煦,等(54)

云南普洱市菝葜属植物资源调查 ..... 李秀,胡桂忠(58)

鼓槌石斛的资源现状与保护利用研究 ..... 唐玲,李戈,唐德英,等(61)

基于良好农业规范(GAP)的出口型德国小香葱病虫害控制技术 ..... 赵伯涛,黄晓德,钱骅,等(64)

### · 栽培技术 ·

鸭儿芹的综合利用及其栽培与繁殖技术 ..... 吴宝成,刘启新(67)

新疆蓝刺头属2种植物引种及繁殖方法研究 ..... 关雪莲,董连新(73)

濒危植物秦岭冷杉补光育苗技术研究 ..... 杨燕萍,杨亚萍(76)

征订启事 ..... (14,31,37,47,72)

# Chinese Wild Plant Resources

Vol. 31 No. 4 Aug. 2012 Tot. No. 145

## Contents

### • Review •

- Advances in Studies on Chemical Constituents and Bioactivities of the Genus *Gynura* Cass. .... Zhu Bairen, Pu Sheban, Xu Deran, et al (1)

### • Research Report •

- Research for the Optimum Extraction Process of Volatile Oil in *Elsholtzia stauntonii* Benth. .... Zhu Guanglong, Zhao Ting, Kang Dongdong, et al. (5)

- Investigation of Soil Nutrient Status of Common Wild Rice *in situ* in Hainan Province ..... Cheng Ningning, He Meidan, Li Ya, et al (10)

- Tannin Content, Antioxidant Activity *in vitro*, and Its Effects on Fertility of *Drosophila melanogaster* of *Rosa laevigata* Michx. .... Lin Fanghua, Peng Yonghong, Shen Cuixia, et al. (15)

- Study on Low - water Ratio and Ultrasound - assisted Extraction Technology of *Sapondus mularossi* Saponin ..... Zhao Danqing, Su Zhaoqin, Zhang Weiming, et al. (18)

- Effect of the Maturity Degree on the Geniposide Content for the Fruit of *Gardenia jasminoides* Ellis ..... Zhu Wenpei, Liu Lihua, Li Kehe, et al. (23)

- Comparison Study on Regression Equation of Leaf Area of *Cercis chinensis* ..... Zhang Xiuling (25)

- Determination of Artemisinin in Herba Artemisia Annuae from Different Locations by UPLC - UV ..... Xiang Wen, Li Lin, Liu Jihua, , et al. (28)

- Determination of Capsaicin in Huangdenglong Pepper and Different Variety of Capsicum ..... Li Hailong, Zhang Junqing, Lai Weiyong, et al. (32)

- Determination on the Content of Total Flavonoids Improved of "Simiao Yongan Decoction" Treat with Thrombus Availability Part ..... Sun Hao, Wang Qizhi, Wang Ming, et al. (35)

### • Resources Research •

- Research of Species Composition in Wild Groundcover in Hefei ..... Liu Xuemei, Zhang Ling, Wang Tian, et al. (38)

- The Resources of Rhizomatous Grasses in China ..... Chun Liang, Han Wenjun, Na Risu (44)

- Wild Plant Resources in Islands Surrounding Port Shelter, Hong Kong, China ..... Hu Puwei, Wang Meina, Xing Fuwu, et al. (48)

- Medicinal Herbs in Latin America ..... Yuan Changqi, Zhang Weiming, Feng Xu, et al. (54)

- Research on *Smilax* L. in Puer District, Yunnan Province ..... Li Xiu, Hu Guizhong (58)

- The Resources Investigation and the Conservation and Utilization of *Dendrobium chrysotoxum* ..... Tang Ling, Li Ge, Tang Deying, et al. (61)

- Pest and Diseases Control Technology of Export - oriented Chives Based on Good Agricultural Practice (GAP) ... Zhao Botao, Huang Xiaode, Qian Hua, et al. (64)

### • Cultivation Techniques •

- Comprehensive Utilization and the Technique of Cultivation and Propagation of *Cryptotaenia japonica* Hassk. ... Wu Baocheng, Liu Qixin (67)

- Introduction and Reproduction Method of Two Echinops Plants in Xinjiang ... Guan Xuelian, Dong Lianxin (73)

- Study on the Supplemental Lighting System of Endangered Plant *Abies chensiensis*. ..... Yang Yanping, Yang Yaping (76)